
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Sülysáp Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2009. január 19. napján 
megtartott munkaterv szerinti üléséről. 
 
Jelen vannak: Horinka László polgármester, Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző, Cseri Péter 
alpolgármester, Lányi György, Lukács István, Katus Norbert, László Ferenc, Farkas Gáborné,  
Farkas Ferenc, Zemen József települési képviselők, valamint az Ügyvédi Iroda képviselői, Dr. 
Gebauer Béláné, az Egészségügyi és Szociális Bizottság tagja, Dinnyésné Mészáros Mónika, 
Fehér Katalin, Nyári Nikolett a CSASE dolgozói. 
 
Horinka László polgármester: Köszöntöm a képviselő-testületi ülésen megjelenteket 
megállapítom, hogy az ülés határozatképes, azt megnyitom. Ez a 2009. évi első ülésünk, 
mindenkinek boldog új évet kívánok.  
 
Javaslatot teszek a jegyzőkönyv-hitelesítőre Farkas Gáborné települési képviselő 
személyében. 
 
A Képviselő-testület tagjai  egyhangú szavazati aránnyal Farkas    
Gáborné települési képviselőt jegyzőkönyv-hitelesítőnek 
megválasztották. 
 
Horinka László polgármester: A telefonokat kérem kikapcsolni az ülés idejére, 
jegyzőkönyvvezető Kissné G. Márta lesz a mai ülésen is. A kiküldött meghívóban szereplő 
napirendekre teszek javaslatot egy kiegészítéssel, mégpedig a 17 hektáros terület 
megvásárlásával kapcsolatban kell egy módosító határozatot hozni, mert a Földhivatalnál nem 
úgy volt nyilvántartva, mint az a valóságban van. A helyrajzi számokban van némi változás a 
napirend végére szeretném ezt is betenni, majd lesz egy zárt ülésünk is. 
 
Katus Norbert: A Képviselő-testület tagjai kaptak egy meghívót Tarnavölgyi Lászlótól egy 
szombat délutáni rendezvényre, amit ajánlok mindenkinek.  
 
Horinka László polgármester : Majd a  napirendek végén még néhány dologról szeretnék 
beszámolni. 
 
Csanádi Gábor települési képviselő az ülésre megérkezett ! 
 
Lányi György: Én majd a Hunyadi utca forgalmi rend változásáról szeretnék egy észrevételt 
tenni. A Polgármestertől szeretnék elnézést kérni, mert a Sülysáp fórumon van a 
buszbeindítással egy nyilatkozatod, és ezzel a témával kapcsolatosan én az ülésen 
tartózkodtam, mert  azt javasoltam, hogy 6 hónap próbaidőt kössünk ki, mivel sok kérdést 
kellene még tisztázni. 
 
Horinka László polgármester : Elnézésedet kérem, de nem is voltál megnevezve. 
 
Lányi György: Az ügyvéd uraktól is kérdezem, hogy a testületi ülések anyagáról kivonatos 
jegyzőkönyv készül, így mit lehet tenni, ha nem került bele a jegyzőkönyvbe egy olyan dolog, 
ami nekem fontos lett volna. 
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Dr. Kardon László: Ilyen esetben kérni kell, hogy szó szerint legyen benne a 
jegyzőkönyvben, amit fontosnak tartasz. 
 
Lányi György: Egy konkrét esetről van szó, az október 20-ai testületi ülésen Balog 
Mónikával mikor vitatkoztunk. Szeretném megkérdezni, hogy volt egy vélemény, ami nem 
került bele a jegyzőkönyvbe, hogyan lehetne módosítani, vagy ha nem lehet, akkor szeretném 
megismételni. 
 
Dr. Kardon László: Véleményem szerint most utólag lehet arra hivatkozni, hogy akkor 
kimaradt, és külön szó szerint kerüljön bele a mostani jegyzőkönyvbe. 
 
Lányi György: Én úgy gondolom, hogy belefért volna az én véleményem ezért kérem, hogy 
az alábbi szöveg változatlan formában jelenjen meg a mai jegyzőkönyvben: 
 
„T. Választópolgárok ! 
 
Az igaz, hogy Lányi György képviselő úr lemondó levelét szövegében változatlan formában 
közöltük, de sajnálatos módon az általa fontosnak ítélt mondanivalóját nem emeltük ki, amit 
Ő beadványában fekete vastag szöveggel jelölt. Három kiemelést tettünk csak. Ezt Képviselő 
Úr sérelmezte mondván, ez az egybemosott szöveg félreértésekre adhatott okot. Tisztelt 
Polgármester Úr megszólítást is elhagyták az elejéről. Képviselő Úr  úgy ítéli meg, ezért 
fordulhatott elő a közös képviselői állásfoglalásban a „csőd” fogalmának nem ismerésével 
vádolni Lányi György képviselő urat, holott Ő ezt nem is állította a jelenlegi helyzetről. Ezért 
kérelmének helyt adva ismét leközöljük lemondása szövegét őgy, ahogy Képviselő Úr 
benyújtotta. T választókra bízzuk, értelmezés szempontjából igaza van-e Lányi Györgynek. (a 
szerkesztők) 
Bár  a képviselők értelmezhették volna a szöveget, mivel Ők az eredeti kézirat fénymásolatát 
kapták, hacsak nem az volt a céljuk, hogy a választópolgárok előtt ellehetetlenítsenek, 
lejárassanak csak azért, mert valaki a FIDESZ-Egyházközség Frakciójával nem ért egyet. Ez a 
sülysápi keresztény demokrácia ?!?!  Mindent a nagyközség érdekében, vagy ha nincs vele az 
ellenem ?” 
 
Horinka László polgármester: Rendben van, ez fog szerepelni a jegyzőkönyvben, hogy ezt 
te észrevetted, hogy kimaradt. 
 
Dr. Kardon László:  Még azt is lehet – mivel hanganyag is készül a testületi ülésekről -, 
hogy vegyük elő a hanganyagot, és hallgassuk újra.  
 
Lányi György: A pirossal kiszedett anyagaim nincsenek benne! 
 
Horinka László polgármester : Ha jól értem Lányi György képviselő urat, akkor most 
igazából az ott elhangzottakat kívánja megismételni, hogy a mostani jegyzőkönyvbe 
belekerüljön? Erről most már nem beszélünk, jegyzőkönyvben kéred rögzíteni, jól értem? 
 
Lányi György: Az volt a kérésem a szerkesztők felé, hogy ezt a következő újságban közöljék 
le, akkor az volt, hogy nem. Engem a helyesírás nem zavar. Kérem, hogy változatlan 
formában hozzuk le még egyszer . 
 
Horinka László polgármester:: A jegyzőkönyvben szerepeltessük, amit Te most elmondtál? 
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Akkor én azt is mondtam neked, hogy esetleg a betűméretet, betűstílusát nem kellene 
meghatározni. Én azt gondolom, hogy a szerkesztőknek ennyi szabadságot kellene adni, hogy 
ne szorítsuk őket keretek közé, a jegyzőkönyvben benne lesz, és még összehasonlítjuk az 
októberi jegyzőkönyv hanganyagával. 
 
Katus Norbert: Én inkább azt támogatnám, hogy hallgassuk meg a cd-t, mert ott 
ellenvélemény is elhangzott, és akkor az is legyen benne. 
 
Dr. Kardon László: A Lányi Úr csak azt akarja rögzíteni, amit ő elmondott.  
 
Horinka László polgármester : Mivel a Képviselő Úr mondandójáról másolatot is 
készítettünk, így a mai át  lesz másolva szó szerint a jegyzőkönyvbe, illetve össze lesz 
hasonlítva a hanganyaggal. Most pedig térjünk vissza a napirendi pontokhoz. Kérem, hogy 
szavazzunk. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi napirendi pontok 
tárgyalásáról döntöttek: 
 
 
Az ülés napirendje: 
 
1./ A 2009. évi költségvetés és pénzügyi terv tárgyalása 
 Előadó: Horinka László polgármester 
   Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
   Csanádi Gábor, a pénzügyi bizottság elnöke 
   Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
2./ Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat munkájáról szóló beszámoló megtárgyalása 
 Előadó: Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat Vezetője 
 
3./ Étkezési díjak és étkezési hozzájárulás egységes meghatározása, a Gondozási 

Központban alkalmazandó térítési díjak megállapítása, rendeletek megalkotása 
 Előadó: Horinka László polgármester 
   Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
   Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
4./ Civil szervezetek támogatására pályázat kiírása 
 Előadó: Lukács István, az OMSB elnöke 
 
5./ Közmeghallgatás időpontjának meghatározása 
 Előadó: Horinka László polgármester 
   Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
6./ Egyebek 

a./ PESTTERV Kft. tervezési ajánlata Sülysáp Településrendezési eszközei 
felülvizsgálatára, módosítására és kiegészítésére 

  Előadó: Horinka László polgármester 
    Kecser István, a TFKB elnöke 
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 b./ Képviselői indítvány 
  Előadó: Csanádi Gábor települési képviselő 
 
 c./ Szociális rendelet módosítása 
  Előadó: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 d./  Határozat módosítása 
  Előadó: Horinka László polgármester 
 
 
 
1./ NAPIRENDI PONT: 
A 2009. évi költségvetés és pénzügyi terv tárgyalása 
 
Horinka László polgármester: Ez a napirendi pont a költségvetés és pénzügyi terv 
tárgyalása, most került kiosztásra egy táblázat, ami a négy nagy intézményünk személyi 
kiadásait, járulékvonzatát, dologi kiadásait tartalmazza. Különböző sorok szerepelnek a 
táblázatban. Ahol van normatíva összegünk, azt is megpróbáltuk szerepeltetni. A 2009. évi 
tervszámok is szerepelnek ebben. Kb. ennyi, ami jelenleg megvan a költségvetésből. A 
bevételi számokról annyit tudunk, hogy az Szja. helyben maradó része nagyjából 75 mFt lesz. 
Túl sokat tervezni nem tudunk. Még 29-én lesz egy parlamenti ülésnap, amikor lesznek 
változások. A következő ülésre már amit meg tudunk tervezni, be fogjuk állítani. Ez a 
táblázat, ami előttünk van, ez tartalmazza a tavalyi teljesítést és az idei tervszámokat. 
Lényegesen alacsonyabb személyi és dologi kiadásokkal tervezünk. A tavalyi teljesítésben 
összességében 13,5 havi bér lett kifizetve, ebben az évben pedig 12 havi bérrel számolunk, 
mert a 13. havi bér nem lett tervezve. Ez pótelőirányzatban fog megjelenni. A dologi kiadások 
alakulása mutat még némi érdekességet. Kb. 20 mFt volt a teljesülés 11,3 mFt-tal szemben, és 
ez az óvodánál is így van.  
 
Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője: Nagymértékű túlteljesítés volt. 
 
Horinka László polgármester : Én ezeket szeretném majd látni.  
 
Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője: Ezek eredendően karbantartásra 
mentek, amit a földrengés károk helyreállítására kaptunk.  
 
Horinka László polgármester : Most ne menjünk ebbe bele, kérem majd írásban erről a 
tájékoztatót. 
Azt gondolom, hogy most a költségvetés készítésével kapcsolatban kb. ezt a beszámolót 
tudom megtartani, még csak határozatot sem tudunk hozni. Ha van, akkor a kérdésekre 
szívesen válaszolunk. 
 
Katus Norbert: Megközelítőleg mi az a megtakarítás, amit a Bodor-féle számítás miatt 
tudunk már idén érvényesíteni, mi fizetünk neki, és mit hoz ezért cserébe? 
 
Horinka László polgármester: Ahhoz, hogy teljesen korrektül össze lehessen hasonlítani, ez 
nagyon nehéz. Véleményem szerint személyit, dologit figyelembe véve kb az. 50 mFt 
megvan. Persze, ha ez tartva is van. Most kb. 80 mFt-nál tart az egész, ha leveszem a másfél 
havi bért, 40-50 mFt. 
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Erről sokkal többet nem tudunk beszélni, ez csak egy beszámoló volt. A Pénzügyi Bizottság is 
még fog ülésezni, és a következő ülésen bízom benne, hogy lesz elfogadható anyagunk. 
 
 
2./ NAPIRENDI PONT: 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat munkájáról szóló 
beszámoló megtárgyalása 
 
Horinka László polgármester : Az írásos előterjesztés arról szól, hogy az OMSB nem tudta 
tárgyalni. Kérdezem, hogy szükség van-e arra, hogy az OMSB megtárgyalja, vagy pedig 
láttuk az anyagot és el tudjuk dönteni, hogy elfogadható-e a beszámoló? 
Részemről akár elfogadható is a beszámoló. 
 
Farkas Gáborné: Azért nem tárgyaltuk, mert akkor nem volt hosszabb időnk 
áttanulmányozni, csak átolvasni. Most a kiigazítással akár el is fogadhatjuk. 
 
Horinka László polgármester : Az esetek száma a többszörösére nőtt, ezt olvasom. Ti hogy 
látjátok, hogy mi az ok és mi az okozat?  
 
Dinnyésné Mészáros Mónika: Most dupla annyian dolgozunk a Szolgálatnál, hosszabb 
nyitva tartással. Egyre több a probléma, többen is keresnek meg bennünket. 
 
Farkas Gáborné: Szeretném hozzáfűzni, hogy a sülysápiak 2007. egész évi teljesítménye 
nem érte el a szecsőiek részidős teljesítményét.  
 
Dinnyésné Mészáros Mónika: Az előző évben ketten is tanulmányokat folytattunk, aminek 
már vége van. Most már csak tanfolyamokon veszünk részt. 
 
Fehér Katalin: A családok száma kb. megmaradt, inkább sokkal többször jönnek vissza, több 
idő is van rájuk, többször tudunk kimenni hozzájuk, az esetszám elég sok lett. 
 
Horinka László polgármester: Én elfogadásra javasolom a beszámolót, megköszönve a 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat dolgozóinak munkáját. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

1/2008. (I.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 

 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Családsegítő és 
Gyermekjóléti Szolgálat munkájáról szóló beszámolót, és azt munkájuk elismerése mellett 
elfogadja. 
 
Határidő: 2009. január 19. 
Felelős: Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat Vezetője 
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3./ NAPIRENDI PONT: 
Étkezési díjak és étkezési hozzájárulás egységes meghatározása, a 
Gondozási Központban alkalmazandó térítési díjak megállapítása, 
rendeletek megalkotása 
 
Horinka László polgármester : Előzetesen úgy láttuk, hogy a 2008-as évben a Központi 
Konyha a keretét tartani tudja, éppen ezért a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság előtt is az a 
javaslat volt, hogy nincs szükség emelésre. A könyvelés talán a tavalyi év végére ért, ami már 
nem egészen így néz ki. Nem javasolom a mostani változtatást, de valószínű, hogy 10 % 
körüli emelés nem elképzelhetetlen a közeljövőben. A következő ülésre készítünk egy 
előterjesztést erről. Egyébként ez a mai nap folyamán derült ki.. Miután a javaslat az volt, 
hogy ne változtassunk, így rendeletet alkotni nem szükséges. Egy határozatot hozunk, hogy 
most pillanatnyilag nem változtatunk. De majd egy új javaslattal jövünk a Képviselő-testület 
elé. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

2/2008. (I.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az étkezési 
díjakon és étkezési hozzájárulásokon most nem változtat, de a közeljövőben elképzelhető akár 
10 %-os emelés is. 
 
Határidő: 2009. január 19. 
Felelős: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 
 
4./ NAPIRENDI PONT: 
Civil szervezetek támogatására pályázat kiírása 
 
Horinka László polgármester: Kiosztásra került egy javaslat, némi változtatásokkal a 
pályázati kiírásról, ami értelmezésbeli, hogy kik pályázhatnak. Volt az eredeti javaslatban egy 
felsorolás. Át lett csoportosítva az utolsó pont, hogy mire használható fel a támogatás. Az új 
javaslat, hogy legyen egy pályázati alap. A most kiosztott anyagon még lehet módosítani. Egy 
adatlappal bővülne a kiírás.  
 
Farkas Gáborné: A határidő az az OMSB ülése  miatt február 28? 
 
Lukács István, az OMSB elnöke : Igen 
 
Csanádi Gábor, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: Nekem tetszik és javasolom, 
hogy fogadjuk el, ez az adatlap közérthető. A Bizottságnak szüksége van arra, hogy átfogó 
képet kapjon az egyesületekről. 
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Horinka László polgármester: Tartalmilag nagyvonalaiban egyetértünk a pályázati kiírással, 
és azzal, hogy  pályázati adatlap is kerüljön bevezetésre. Viszont az OMSB hatáskörébe 
utaljuk. 
 
Katus Norbert: Lényegében a pályázati űrlapon kívül még egy pont került bele az idén. 
Felmerült egy olyan szempont, hogy ha konkrét esetet nézünk, és egy osztály szeretne 
elutazni valahova, bekérnek három árajánlatot, amik közül mi a legkisebb összegűt fogjuk 
támogatni. Ha az egyik pályázó egy korszerűtlen busszal pályázik, olcsóbban, akkor is 
fenntartjuk-e ezt a pontot vagy finomítunk ezen a ponton, és esetleg nem csak a legolcsóbbat 
támogatjuk. 
 
Horinka László polgármester: Úgy szoktak fogalmazni, hogy összességében a 
legelőnyösebb ajánlatot fogadják el. 
 
Katus Norbert: Akkor ezzel a módosítással fogadjuk el. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Ez egy döntési jogkör nincs benne, hogy kizárólag  a 
legolcsóbbat fogjuk elfogadni. 
 
Farkas Gáborné: Azért azt sem mondhatjuk most ki, hogy mindenképpen a legolcsóbb 
pályázatot fogjuk támogatni. Kellő rugalmassággal van a megfogalmazás, ahogy most van.  
 
Lukács István, az OMSB elnöke : Az elmúlt években valamilyen figyelmetlenségnél fogva 
viták adódtak egyes pályázók esetében, ezért a mostani pályázatba szó szerint idekerült, hogy 
az egészséges életmóddal kapcsolatos feladatok szervezése, illetve a h./ pontba belekerült, 
hogy a hátrányos helyzettel élők segítésére. 
 
 
Horinka László polgármester : Akkor nem kell változtatni, a mellékelt adatlappal kerüljön 
meghirdetésre, és február 28-ig legyenek benyújtva a pályázatok. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 
 

3/2008. (I.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy elfogadja az 
Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság által a civil élet támogatására készített pályázati 
kiírást.  
 
Felkérik a Polgármestert és az OMSB Elnökét a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Lukács István, az OMSB elnöke 
Határidő: 2009. február 28. 
 
 
 
 



 8

5./ NAPIRENDI PONT: 
Közmeghallgatás időpontjának meghatározása 
 
Horinka László polgármester: A tavalyi évben is már két alkalommal tartottunk 
közmeghallgatást, így javasolom, hogy az idén is így legyen, reméljük sokkal nagyobb lesz az 
érdeklődés a lakosság körében, mint eddig volt. Mindkét időpontot hétfői napra tervezem. 
Elképzelhető, hogy még a rendezési terv miatt is kell majd egy plusz közmeghallgatást tartani. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai 9 igen, 1 tartózkodási szavazati aránnyal az alábbi határozatot 
hozták: 
 

4/2008. (I.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 2009. évben 
két közmeghallgatás kerüljön megtartásra, melynek időpontjai a következők: 
 

• 2009. április 27. (hétfő)  18.00 óra 
• 2009. szeptember 14. (hétfő)   18.00 óra 

 
A közmeghallgatások a Wass Albert Művelődési Központban kerülnek megtartásra 
 
Felkérik a Polgármestert és a Jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2009. április 27. 
  2009. szeptember 14. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 
 
6/a. NAPIRENDI PONT: 
PESTTERV Kft. tervezési ajánlata Sülysáp Településrendezési 
eszközei felülvizsgálatára, módosítására és kiegészítésére 
 
Horinka László polgármester: Hoztam egy térképet, melynek segítségével megmutathatom, 
hogy miről is szól ez a tervezési ajánlat. Ez az ajánlat nagyjából 9 mFt, de ez még mindig 
csak a kamarai díj töredéke. Az elmúlt héten volt már egyeztetés is a PESTTERV Kft-vel, 
ahol még további javaslatok kerültek elő, mint pld. a Határ út másik oldala. Ehhez 
mindenképpen egy szabályozási tervre van szükség. A következő egyeztetés január 28-án 
szerdán 9.00 órakor lesz a Hivatalban, melyen bárkit szívesen látunk. Az volt a kérésünk, 
hogy a szerződések területenként kerüljenek elkészítésre, mert vannak olyan területek, ahol 
bár szerződni nekünk kell, de azt kifizetni a terület tulajdonosa fogja. Úgy gondolom, hogy 
ebben a témakörben most még határozatot nem kell hoznunk, majd a következő ülésen fogunk 
dönteni. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke : Véleményem szerint mindenütt meg kellene kérni a 
tulajdonosokat, hogy szálljanak be egy kis pénzzel. 
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Horinka László polgármester: A szabályozási terv elkészítésébe véleményem szerint is be 
kell, hogy szálljanak a tulajdonosok vagy ha nem, akkor olyan szerződést kell kötni, hogy 
garancia legyen arra,  hogy az Önkormányzat a pénzéhez hozzájut. Pld. ha nem tudnak 
hozzájárulni, akkor a terület egy részét átengedik majd az Önkormányzat részére. 
 
 
6/b. NAPIRENDI PONT: 
Képviselői indítvány 
 
Horinka László polgármester: Csanádi Gábor képviselői indítványát tárgyalta a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság is, valamint az Egészségügyi és Szociális Bizottság. Én úgy gondolom, 
hogy felelős gondolkodásra vall, hogy a Képviselő Úr ezt megírta. Ez is arra mutat, hogy azt a 
bizonyos szociális térképet nagyon gyorsan el kellene készíteni. Szerintem, ha hozunk most 
határozatot, az legyen benne, hogy felkérjük az Egészségügyi és Szociális Bizottságot, hogy a 
szociális térképet a Hivatal szociális területére vonatkozóan jelzőrendszerrel együtt dolgozza 
ki egy hat hónapos határidővel. 
 
Farkas Gáborné: Véleményem szerint a szociális térkép elkészítésébe be kellene vonni a 
jelzőrendszer minden egyes tagját, és majd így önteni végleges formába.  
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

5/2008. (I.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri az Egészségügyi és 
Szociális Bizottság tagjait, hogy a település szociális térképét alkossák meg, és a 
jelzőrendszer működését az esetleges gázprobléma szempontjából vizsgálják felül és 
hangolják össze. 
 
Felelős: Dr. Papp Ágostonné, az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnöke 
Határidő: 2009. június 30. 
 
 
 
6/c. NAPIRENDI PONT: 
Szociális rendelet módosítása 
 
Horinka László polgármester: 2008. májusában elfogadtunk egy olyan rendeletmódosítást, 
amely szerint rendszeres szociális segélyt csak az kaphat, aki azt le is dolgozza. Sok port 
vertünk ezzel mi is fel. Annyi az eredmény, hogy a szociális törvényt némileg módosították, 
létrehoztak egy közszolgáltatási munkaviszonyt. Miután a szociális törvényt ilyen értelemben 
módosították, ezzel elértük azt a célt, hogy ne kaphasson minden igénylő szociális segélyt, 
hanem kevés kivétellel csak az, aki dolgozni fog ezután, mégpedig közfoglalkoztatási 
jogviszonyban, ezért a májusi rendeletmódosításunkat vissza kellene vonnunk.. 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző : Hatályon kívül kell helyezni a tavalyit, és be kell építeni az 
újat. Rendszeres szociális segélyt csak annak lehet megállapítani, aki egészségkárosodott 
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Horinka László polgármester: Teljes egészében vonjuk vissza a 2008. májusi 
rendeletmódosításunkat, és szülessen meg egy módosítás.  
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi rendelet megalkotásáról 
döntöttek: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzat 
1/2008.(I.19) számú rendelete  

Az egyes szociális ellátások helyi szabályairól szóló 
15/2007. (XII.17.) 

r e n d e l e t  módosításáról 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete (továbbiakban: képviselő-testület) a 
szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. (Szt.) 32. § (3) és a 37/D. 
§ (5) bekezdésében foglalt felhatalmazás alapján a Az egyes szociális ellátások helyi 
szabályairól szóló 15/2007. (XII. 17.) Önkormányzati rendeletét (továbbiakban: R) az 
alábbiak szerint módosítja: 
 
 
1. §. A 9/2008.(V.27.) számú rendeletben foglalt módosításokat visszavonja.  
 
2.§. A R. 11. §-az alábbi bekezdésekkel egészül ki: 
 
11.§.(8) Az 1993. évi III. Törvény 37/B. § (1) alapján: Az az aktív korúak ellátására jogosult 
személy, aki az ellátásra való jogosultság kezdő napján  
a) egészségkárosodott személynek minősül, vagy  
b) az 55. életévét betöltötte, vagy  
c) 14 éven aluli kiskorú gyermeket nevel - feltéve, hogy a családban élő gyermekek 
valamelyikére tekintettel más személy nem részesül a Cst. szerinti gyermekgondozási 
támogatásban, gyermekgondozási díjban, terhességi gyermekágyi segélyben - és a gyermek 
ellátását napközbeni ellátást biztosító intézményben [Gyvt. 41. § (3) bek.] nem tudják 
biztosítani, rendszeres szociális segélyre jogosult. 

 
2. §  
(1) Ez a rendelet kihirdetését követően 2009. február 01. napjával lép hatályba.  
(2) A rendelet kihirdetéséről a jegyző a helyben szokásos módon – a hirdetőtáblán történő 
kifüggesztéssel - gondoskodik.  
 
Gulyásné dr. Gál Ilona      Horinka László 
            jegyző                  polgármester 
 
KIHIRDETÉSI ZÁRADÉK: 
A rendelet a mai napon kihirdetésre került: 
2009. január 20. 
 
 
   Gulyásné dr. Gál Ilona 
    jegyző 
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6/d. NAPIRENDI PONT: 
Határozat módosítása 
 
Horinka László polgármester: A 183/2008. (VII.10.) sz. önkormányzati határozatot kellene 
módosítanunk,  mert csak azt a területet jelöltük meg, amelyből kimaradt a szennyvíztisztítóra 
kijelölt rész, de ez így nem állja meg a helyét. Ennek értelmében a maradék 52/54-edeket kell 
megvásárolnunk mindkét területből, és emiatt kell ezt pontosítani, hogy milyen helyrajzi 
számok szerepeljenek. A lényegen nem változtat, csak pontosításról van szó 
 
A Képviselő-testület tagjai 1 nem, 1 tartózkodási, 8 igen szavazati aránnyal az alábbi 
határozatot hozták: 
 

6/2009.(I.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 183/2008. 
(VII.10.) sz. önkormányzati határozatot – a 21-85/2007. szám alatt záradékolt megosztási 
vázrajz alapján kialakult helyrajzi számokra tekintettel – az alábbiak szerint változtatja meg: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy  
 
- a 0406/22. hrsz. alatti 4 ha 5568 m2 erdő művelési ágú, 
- a 0406/23. hrsz. alatti 12 ha 3316 m2 erdő művelési ágú, 
- a 0406/24. hrsz. alatti 2 ha 1427 m2 erdő művelési ágú 
 
területet 500.- Ft/m2 áron megvásárolja. 
. 
Felkérik a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 
 
 
 
Egyéb bejelentések: 
 
Lányi György: Mielőtt a buszforgalom megindult volna, a Hunyadi utca elsőbbségadással 
rendelkezett, a Révay utcánál meg lett fordítva a tábla, azt szeretném javasolni nektek, hogy a 
Hunyadi legyen végig a főútvonal. A stop tábla sem lett kihelyezve. 
A Révay utcánál át lett helyezve a stop tábla a két oszlopot vigyük el az Eötvös u. két végére 
egy-egy táblával. A Hunyadi u. most a védett útvonal.  A Magdolna sarkára sincs kitéve tábla, 
oda is ki kellene tenni. Azt szeretném javasolni, hogy oda is ki legyen téve, és a Hunyadiból 
áthelyezve a Mátyás király utcába a stop táblákat, és végig mehet a busz. 
 
Horinka László polgármester: Jelezték már ezt nekem is. Én úgy gondolom, hogy a 
forgalmi rend változásáról is kellene táblát kirakni. A Mátyás király utcánál és a Révay 
utcánál volt ilyen elképzelés, hogy a táblákat át kellene forgatni. Az Eötvös utca felől a 
Hunyadi út felé nincs tábla, a Hunyadi út lehetne majd a védett útvonal. 
Köszönjük a Képviselő Úrtól ezt az észrevételt. 
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Szeretnék beszámolni az elmúlt ülés óta eltelt időszakban történt legfontosabb dolgokról:  
- A P+R parkolóra benyújtottuk a második fordulóra a pályázatunkat a butiksor mögé. Ha jól 
emlékszem, 50-51 parkoló van tervezve, a Zemen István irodája mellett, és lenne egy járda a 
MÁV-peron felé, az ki is van hagyva. 30 kerékpártároló is lenne. Felmerült a tervezési 
költség, valamint a térvilágításra, illetve a térfigyelő kamerák kiépítésére lesznek költségek. 
Nagyjából 8-900 eFt tervezési költséget kellett vállalnunk, ez teljes egészében a mi 
költségünk. Az első fordulói pályázaton tudjátok, hogy nyertünk, ott a MÁV már megkötötte 
a támogatási szerződést a Fejlesztési Ügynökséggel, és ez is az elmúlt időszakban történt. A 
kivitelezésre közbeszerzést kellett kiírni. Én azt gondolom, hogy ténylegesen elkezdődhet 
majd a munkavégzés is ott.  
 
- Szintén december második felében írtam alá azt a szerződést, amelyben megvásároltuk a 
Balassi utca és a vasúti átjáró melletti volt bakterház területét. 2 mFt körüli vételáron. Ott még 
az elektromos ellátást is vissza kell bontanunk a saját költségünkön. 
 
- A buszközlekedés elindult, a nagy öröm mellett azért volt bosszankodás is, mert eddig két 
olyan alkalom volt, hogy egyszer egy súlyos műszaki probléma miatt egyetlen járat sem 
tudott menni. A tartalékbusz épp szervizben volt, ezt megelőzően pedig fagyási problémák 
voltak a buszokkal, nem nyíltak az ajtók, illetve nem csukódtak. Múlt hét hétfő óta működik a 
busz. 
 
- A bölcsődére benyújtott pályázatunk a második fordulóba jutott, három másik pályázattal 
együtt. A meghirdetett keret 1,2 milliárd forint volt. Ha négyen vagyunk, akkor ha nem 
szúrjuk el, ennek meg kell lenni. Most félévünk van arra, hogy a részletes pályázatot 
kidolgozzuk, engedélyes terveket kell prezentálnunk, mindent határidőre! Még hivatalos 
értesítőt nem kaptunk.  
 
- Az ÁROP pályázatunk közbeszerzését a mai napon megindítottuk.  
Ezek voltak a legfontosabb események az elmúlt időszakban. 
 
Katus Norbert : Szeretném megkérdezni, hogy a csatornával kapcsolatban van-e fejlemény? 
 
Horinka László polgármester: Ma volt bizottsági ülés, a megvalósíthatósági tanulmány, 
illetve a költséghaszon elkészítésére egy pályázat érkezett. 34.800.0000 + ÁFA a szerződés, 
amit meg kell kötnünk velük. Még pontosításra szorul, a hiánypótlásra felhívó levelünket a 
Társulás küldi el a pályázónak. Pénteken lesz egy újabb bizottsági ülés. Három közbeszerzés 
van, ami most folyamatban van, ez a harmadik, a másik kettőn már dolgoznak a kivitelezők. 
A március vége hellyel-közzel tartható, de a tavasszal mindenképpen összeáll ez a dolog. Sok 
fejfájást okoz, hogy hogyan fogjuk finanszírozni, van egy műszaki szakértő, akinek több 10 
mFt-ot kell kifizetnünk. Mi mindent igyekszünk támogatni. Azt javasoltam a mai ülésen, hogy 
ne az önkormányzatokra próbáljuk ezt hárítani, hanem keressünk más megoldást. Ha lehet, 
akkor a viziközmű társulatra, vagy próbáljuk meg a műszaki szakértőt úgy kifizetni, hogy az 
egyösszegű befizetésekből próbáljuk meg kifizetni a kifizetnivalóinkat. Talán hajlanak arra, 
hogy ezt az utóbbi megoldást válasszuk. A műszaki szakértőnek akkor kell fizetni, ha a 
Magyar Állam befogadta a pályázatot.  Ha a dolgokat össze tudjuk hangolni, akkor most 
mégsem az önkormányzatokat kellene terhelni.  
 
László Ferenc: Mi a helyzet  a régi csatornával? 
 
Dr. Kardon László : Nyomozati szakaszban van az ügy. A HVG-ben is megjelent egy cikk. 
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Horinka László polgármester : Időközben kiderült, hogy a Robert Schumann Alapítvány 
nem is egy működő alapítvány, egy budapesti irodában van bejegyezve. Sajnos a név miatt 
elég bizalomkeltő volt.  
Most ott tartunk, hogy egyrészt az Ügyvéd Úr megtette a feljelentést, ennek kapcsán a 
rendőrség bekérte a keletkezett iratokat, ezek megküldése  meg is történt. Polgári peres 
eljárást indítottak ellenünk. 
 
Dr. Rehák Attila: Érvénytelennek mondják azt a megállapodást, amiben vállalták a 
visszafizetést, pedig már bizonyos összeget  vissza is fizettek.  
 
Horinka László polgármester: Ezt a megállapodást mindketten aláírtuk. 
 
Lányi György: Az a gond, hogyha most befizetjük a csatorna illetékét, vagy az egy vagy a 6 
havit, ezzel kapcsolatban felröppent az a hír, hogyha nem érkezik meg a Társulat számlájára a 
pénzt, akkor arra  a hónapra nem kapjuk meg a támogatást. Létezik ez ? 
 
Horinka László polgármester: Nem hónapra adják az állami támogatást, mivel szerződést 
tavaly májusban kötöttünk, akkor a következő év június 1-én telik le az egy év, attól számítva 
három hónapra utalja az Állam a támogatást. Van még egy olyan is, hogy rendszeres 
megtakarításra van szükség, hogy az Állam a támogatást biztosítsa..  
 
Zemen József települési képviselő az ülésről távozott! 
 
Lányi György: Azt, hogy honnan, kitől indult el, hogy nem kapjuk meg a 30 %-os állami 
támogatást arra a hónapra, nem tudom. 
 
Horinka László polgármester: Összesen 18 ezer szerződést kötöttek a Tápióvidéken, 
Sülysápon több, mint kétezret. Sülysápon  kb. 13 % azoknak az aránya, akik viszont még 
egyetlen forintot nem fizettek be megtakarítás gyanánt.  
Volt egy olyan probléma is, hogy aki szerződést kötött annak idején a Művelődési 
Központban, még senkinek nem küldtek csekket valamiért. A fizetési hajlandósággal vannak 
gondok, ha nem fizetik a lakosok a megtakarításokat, akkor az állami támogatások sem 
fognak megérkezni, kisebb lesz a hitelképességünk, és kérdés lesz, hogy ki tudjuk-e fizetni az 
önerőt. Még azt sem tudjuk, hogy mennyi lesz az önerő. 15-20 % körül lehet, ennek kb. a 10 
%-a esik Sülysápra.  
 
Több hozzászólás, javaslat nem lévén, megköszönöm az ülésen való aktív részvételt, és azt 
ezennel bezárom. 
 
Sülysáp, 2009. január 21. 
 
 
            Gulyásné dr. Gál Ilona    Horinka László 
  jegyző        polgármester  
 

Jegyzőkönyv-hitelesítő: 
 

 
Farkas Gáborné 

települési képviselő 
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